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 Protokół Nr XL/10 

XL sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, która odbyła się w dniu  
9 sierpnia 2010r. w Świętokrzyskim Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach 
w godz. od 10.00 do  12.00. 

 

Obradom przewodniczył: pan Tadeusz Kowalczyk- przewodniczący Sejmiku. 

 

Sesja odbyła się według następującego porządku obrad: 

 

1. Otwarcie XL sesji  Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarzy obrad. 
4. Głosowanie nad  wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 
5. Zapytania i  interpelacje. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r.  

a) wystąpienie Marszałka Województwa  
b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów 
c) dyskusja  
d) głosowanie projektów  uchwał. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia planu ochrony Chęcińsko-
Kieleckiego Parku Krajobrazowego. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska 
c) dyskusja 
d) głosowanie projektu uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Świętokrzyskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach 
za 2009 rok. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony  
    Środowiska 
c) dyskusja 
d) głosowanie projektu uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ponownego zawarcia umowy dzierżawy  
nieruchomości obrzeży zbiornika „Borków”  wraz z obiektami infrastruktu ry na 
okres 3 lat. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów 
c) dyskusja 
d) głosowanie projektu uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/663/10 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 29 czerwca 2010r. w sprawie 
udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
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przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze 
województwa świętokrzyskiego. 

a) wystąpienie Lecha Janiszewskiego – Członka Zarządu Województwa   
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) dyskusja  
d) głosowanie projektu  uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIX/665/10 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 29 czerwca 2010r. w sprawie 
udzielenia dotacji celowej przez Województwo Świętokrzyskie Politechnice 
Świętokrzyskiej w Kielcach.  

a) wystąpienie Lecha Janiszewskiego - Członka Zarządu Województwa 
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  
c) dyskusja  
d) głosowanie projektu uchwały.            

12. Przyjęcie   raportu  z   realizacji  Wojewódzkiego   Programu  Wyrównywania Szans 
Osób Niepełnosprawnych i Przeciwdziałania ich Wykluczeniu Społecznemu na lata 
2006-2013. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
c) dyskusja 
d) głosowanie projektu uchwały. 

13. Informacja  z  realizacji   Regionalnego   Programu   Operacyjnego    Województwa  
Świętokrzyskiego na lata 2007-2013 w roku 2009r. 

14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie obrad XL sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 
 
                                                                Przebieg sesji  
Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XL sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości zgodnie z załączonymi listami 
obecności (załączniki nr 1, 2, 3).   

Ad 2. 
 
Przewodniczący Sejmiku stwierdził, iż w sesji uczestniczy 23 radnych, tym samym obrady 
są prawomocne.  
 
Ad 3. 
 
Na sekretarzy obrad Sejmik wybrał radnych: Mieczysława Gębskiego i Janusza Kozę.  
 
Ad 4. 
 
Radni otrzymali porządek obrad sesji (załącznik nr 4). 
 
Przewodniczący Sejmiku poprosił o zgłaszanie uwag do porządku obrad sesji. 
Wobec braku uwag przewodniczący Sejmiku oznajmił, iż Sejmik przyjął zaproponowany 
porządek obrad.   
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Ad 5. 
 
W punkcie „interpelacje i zapytania” głos zabrali:  
 
radny Mieczysław Gębski w sprawie 
 
- podjęcia działań mających na celu wyegzekwowanie rzetelnego wykonywania usług 
przewozu osób na trasie Kielce- Tumlin- Samsonów- Długojów (załącznik nr 5),  
 
- zobligowania przewoźnika transportu zbiorowego, świadczącego usługi przewozu osób na 
trasach Kielce- Kakonin przez Bęczków oraz Kielce- Krajno przez Bęczków, do świadczenia 
ww. usług według rozkładu jazdy (załącznik nr 6), 
 
- dokonania kontroli materiałów użytych do remontu drogi wojewódzkiej Nr 763  
w miejscowości Radkowice (załącznik nr 6a); 
 
radny Józef Grabowski w sprawie  
 
-sytuacji PKS  
 
- podjęcia działań w kwestii remontu drogi powiatowej numer 0697T w 2011 r. oraz 
informacji o aktualnym stanie prac projektowych dotyczących dróg wojewódzkich DW 754 
i DW 755 (załącznik nr 7 do protokołu). 
 
Radny skierował do Marszałka Województwa Świętokrzyskiego słowa podziękowania za 
podjęcie działania  w sprawie budowy drogi relacji Szymanówka- Ożarów. 
 
Na zakończenie złożył wniosek o dokonanie przez Zarząd Województwa Świętokrzyskiego 
oceny skuteczności interpelacji radnych.   
 
Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu radnemu Józefowi Bąkowi, który oznajmił, iż dwa 
tygodnie temu- w imieniu mieszkańców zalanych terenów- zwrócił się do Wojewody 
Świętokrzyskiego z prośbą o spotkanie.  
W odpowiedzi otrzymał informację, że przez najbliższe trzy tygodnie pani Wojewoda nie 
dysponuje wolnym czasem z powodu wcześniej zaplanowanych zajęć.  
 
Przypomniał również, iż 13 lat temu, w podobnej sytuacji, rolnicy otrzymali pomoc w postaci 
materiału siewnego oraz zasiłku.  
Radny zaapelował, by władze województwa świętokrzyskiego zechciały spotkać się  
z powodzianami, którzy aktualnie borykają się z wieloma problemami.  
 
Następnie poinformował o położeniu, w jakim znaleźli się mieszkańcy zalanych terenów.  
W celu uzyskania pomocy finansowej (w wysokości 20 tys. zł na odbudowę zniszczonych 
budynków) poszkodowani muszą przedstawić dokumenty poświadczające poczynienie 
wydatków np. rachunki lub faktury za zakup materiałów budowlanych. Niestety w sytuacji, 
gdy poszkodowany nie dysponuje żadnymi środkami finansowymi, nie ma możliwości 
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skorzystania z tej oferty. Bez przedłożenia stosownych dokumentów gminy nie chcą udzielać 
wspomnianej pomocy. 
Na zakończenie radny poinformował, iż oczekuje, w tym zakresie, konkretnej odpowiedzi.  
 
Następnie przewodniczący Sejmiku zarządził dwudziestominutową przerwę, po której 
Sejmik wznowił obrady.  
 
Ad 6. 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r. 
(załączniki o nr.: 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 17)  

 
Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu Marszałkowi Województwa Świętokrzyskiego- 
Adamowi Jarubasowi, który przedstawił: 

 
1. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 

polegających na:  
- zwiększeniu łącznej kwoty dochodów i wydatków budżetu województwa na 2010 roku 

o 1.815.540,00 zł, pochodzącej z niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego z przeznaczeniem na inwestycje drogowe, 

- zmianach w planie wydatków budżetu wynikających z różnic z przeprowadzonych 
postępowań przetargowych na inwestycje drogowe na kwotę 749.973,93 zł, 

- ustaleniu limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2010-2012.  

2. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 
polegających na zwiększeniu łącznej kwoty wydatków budżetu o 559.564,00 zł, 
z przeznaczeniem na podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli  od dnia 1 września 2010 
roku i pokryciu zwiększonej kwoty z przychodów pochodzących z nadwyżki budżetu z lat 
ubiegłych. 
 

3. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 
polegających na zwiększeniu łącznego planu dochodów i wydatków o kwotę 86.299,60 zł 
z przeznaczeniem na zwrot niewykorzystanych przez beneficjenta dotacji wraz  
z odsetkami, dotyczących Działań w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego 
Rozwoju Regionalnego 2004-2006, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 
oraz zwrot do Ministerstwa Spraw Zagranicznych odsetek od dotacji  na realizację 
projektu pn.: „Agroturystyka szansa rozwoju obwodu winnickiego.” 
 

4. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 
polegających na dokonaniu zmian w planie wydatków budżetu – przesunięciu między 
działami i rozdziałami  na kwotę 4.500.000,00 zł z przeznaczeniem na  realizację zadania 
pn.: „Remont dwóch utwardzonych nawierzchni manewrowych na końcach pasa 
startowego poprawiających bezpieczeństwo lotniska wraz z niezbędna przebudową sieci.” 

 
5. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 

polegających  na przesunięciu między paragrafami w ramach działu i rozdziału na kwotę 
80.000,00 zł,  z przeznaczeniem dla WDK Kielce na modernizację pomieszczenia studia 
nagrań i reżyserki oraz zakup i uruchomienie urządzeń niezbędnych do jego 
funkcjonowania.  
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6. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 

polegających na przesunięciu między paragrafami w ramach działu i rozdziału na kwotę 
28.000,00 zł, z przeznaczeniem na pochodne od wynagrodzeń pracowników 
zatrudnionych w Biurze POKL.  
 

7. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie  zmian  w  budżecie  województwa na 2010r., 
polegających na przesunięciu między rozdziałami i grupami wydatków na kwotę 
25.453,00zł, z przeznaczeniem na wynagrodzenia nauczycieli w związku  
z uruchomionymi od marca br. w Policealnej Szkole Pracowników Służb Społecznych 
dwoma kierunkami kształcenia.  
 

8. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 
polegających na przeniesieniach między paragrafami w ramach działu i rozdziału na 
kwotę 19.526,00 zł, z przeznaczeniem na  remont i adaptację pomieszczeń, opłaty za 
czynsz i energię oraz na bieżące funkcjonowanie  Biura PO RYBY.  
 

9. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 
polegających na dokonaniu zmian w planie wydatków budżetu – przeniesieniach między 
działami i rozdziałami na kwotę 11.000,00 zł z przeznaczeniem  sfinansowanie obchodów 
60-tej rocznicy utworzenia Świętokrzyskiego Parku Narodowego. 
 

10.Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie województwa na 2010r., 
polegających na przeniesieniach między działami i rozdziałami na kwotę 300.000,00 zł,  
z przeznaczeniem na bieżące funkcjonowanie nowej jednostki budżetowej pod nazwą 
Świętokrzyskie Biuro Geodezji w Kielcach, utworzonej uchwałą nr XXXIX/685/10 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 29 czerwca 2010r. 

 

Marszałek Województwa Świętokrzyskiego omówił treść ww. projektów uchwał, 
a następnie wniósł o ich przyjęcie przez Sejmik.  

 

Przewodniczący Sejmiku  udzielił głosu radnemu Wojciechowi Borzęckiemu- 
przewodniczącemu Komisji Budżetu i Finansów, który poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu ww. projektów przez Komisję (Opinie o nr.: od 394/10 do 403/10 stanowią 
załączniki do protokołu o nr.: od 18 do 27). 

 

W dyskusji głos zabrał: 

 

radny Józef Grabowski, który- podkreślając konieczność wprowadzenia zmian w budżecie - 
wniósł o zwiększenie nakładów na remonty dróg wojewódzkich (w związku z licznymi 
uszkodzeniami spowodowanymi obfitymi opadami deszczu). Aktualny poziom nakładów 
bowiem, zdaniem radnego, jest niewystarczający. Zaproponował, by na najbliższej sesji 
uwzględniono powyższą kwestię.   

 

Następnie przewodniczący Sejmiku poddał kolejno pod głosowanie projekty uchwał. 
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Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie województwa 
na 2010r. polegających na zwiększeniu łącznej kwoty dochodów i wydatków budżetu 
województwa na 2010 roku o 1.815.540,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 

Uchwała Nr XXXIX/690/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie województwa 
na 2010r. polegających na zwiększeniu łącznej kwoty wydatków budżetu o 559.564,00 zł,  
kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 

Uchwała Nr XXXIX/691/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie województwa 
na 2010r. polegających na zwiększeniu łącznego planu dochodów i wydatków o kwotę 
86.299,60 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 

Uchwała Nr XXXIX/692/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 
Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie województwa 
na 2010r. polegających na dokonaniu zmian w planie wydatków budżetu – przesunięciu 
między działami i rozdziałami  na kwotę 4.500.000,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 
się od głosowania? 
 

Uchwała Nr XXXIX/693/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 
Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie województwa 
na 2010r. polegających na przesunięciu między paragrafami w ramach działu i rozdziału na 
kwotę 80.000,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 

Uchwała Nr XXXIX/694/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie województwa 
na 2010r. polegających na przesunięciu między paragrafami w ramach działu i rozdziału na 
kwotę 28.000,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 

Uchwała Nr XXXIX/695/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie województwa 
na 2010r. polegających na przesunięciu między rozdziałami i grupami wydatków na kwotę 
25.453,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr XXXIX/696/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 
Zapytał, kto z  radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie 
województwa na 2010r. polegających na przeniesieniach między paragrafami w ramach 
działu i rozdziału na kwotę 19.526,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 

Uchwała Nr XXXIX/697/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie województwa 
na 2010r. polegających na dokonaniu zmian w planie wydatków budżetu– przeniesieniach 
między działami i rozdziałami  na kwotę 11.000,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się 
od głosowania? 
 

Uchwała Nr XXXIX/698/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Zapytał, kto z  radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budżecie 
województwa na 2010r. polegających na przeniesieniach między działami i rozdziałami na 
kwotę 300.000,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXXIX/699/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Ad 7. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ustanowienia planu ochrony Chęcińsko-
Kieleckiego Parku Krajobrazowego (załącznik nr 38). 

 
Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu członkowi Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego Markowi Gosowi, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść oraz 
wniósł o przyjęcie przez Sejmik. 
 
Radny Józef Kwiecień przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej  
i Ochrony Środowiska poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu wspomnianego projektu 
przez Komisję (Opinia Nr 70/10 stanowi załącznik nr 39). 
Następnie zwrócił uwagę na kwestię narastania problemów inwestycyjnych. 
Zakomunikował również o nadesłaniu przez starostę sandomierskiego pisma z sugestią 
odstąpienia od granic obszarów chronionych Natura 2000. Zdaniem przewodniczącego 
Komisji Rolnictwa ustosunkowanie się do wspomnianego zagadnienia wymagać będzie opinii 
oraz diagnozy (w tym również oceny zjawisk, które powstały po minionej powodzi).  
Radny zauważył, iż zatwierdzany w dniu dzisiejszym dokument umożliwi rozstrzyganie 
powyższych problemów.  
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Na zakończenie słowa podziękowania skierował do dyrektora Wojciecha Ścisło, oraz jego 
współpracowników, za pracę i konsultacje, które- w opinii radnego- w przyszłości 
wyeliminują kłopotliwe sytuacje.  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustanowienia 
planu ochrony Chęcińsko-Kieleckiego Parku Krajobrazowego. Zapytał, kto z radnych  jest za  
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XL/700/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Ad 8.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Świętokrzyskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach za 2009 
rok (załącznik nr 41). 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu członkowi Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego Markowi Gosowi, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść oraz 
wniósł o przyjęcie przez Sejmik. 
 
Radny Józef Kwiecień przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej  
i Ochrony Środowiska poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu wspomnianego projektu 
przez Komisję (Opinia Nr 71/10 stanowi załącznik nr 42). 
Następnie przypomniał, iż Sejmik Województwa Świętokrzyskiego jako pierwszy zgłosił 
inicjatywę przejęcia Ośrodka Doradztwa Rolniczego. Nadmienił, że procesowi towarzyszyły 
liczne obawy ze strony zarówno pracowników, dyrekcji jak i czynników politycznych oraz 
społecznych. Jak się później okazało, nie było podstaw do niepokoju, ponieważ samorząd 
województwa jest strukturą sprawną oraz pewną, a przy tym doskonale radzącą sobie  
z realizacją zadań merytorycznych. 
Radny podkreślił, i ż w chwili obecnej pozostała do rozwiązania jedynie kwestia ośrodka  
w Pińczowie. Na zakończenie wyraził nadzieję na rychłe uporanie się z powyższym 
zagadnieniem.  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  
rocznego sprawozdania finansowego Świętokrzyskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 
w Modliszewicach za 2009 rok. Zapytał, kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest  
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XL/701/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
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Ad 9.  
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ponownego zawarcia umowy dzierżawy  
nieruchomości obrzeży zbiornika „Borków” wraz z obiektami infrastruktury na okres 3 lat 
(załącznik nr 44). 
 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu członkowi  Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego Markowi Gosowi, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść oraz 
wniósł o przyjęcie przez Sejmik. 
 
Tytułem przypomnienia zauważył, iż- po powodzi- zainwestowano we wspomnianą 
nieruchomość znaczne fundusze. Nadmienił, że zniszczony obiekt odbudowano przy pomocy 
środków przeznaczonych na usuwanie skutków powodzi. W wyniku poczynionych prac 
powstał bardzo ładny kompleks wodny wraz z obiektami towarzyszącymi. Poinformował 
ponadto, że zawarto wstępne porozumienie z ówczesnym burmistrzem Daleszyc. W świetle 
owej umowy, po zakończeniu realizacji całego projektu, obiekt wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą miał przejść w gestię burmistrza. Tymczasem zmieniły się władze, a obecny 
burmistrz nie zdecydował się na przejęcie wspomnianego obiektu. 
 
Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego przypomniał również, iż sprawie 
towarzyszyły liczne nagonki prasowe dotyczące rzekomego zdefraudowania środków oraz 
złego ich wykorzystania. Dowodzono, że obiekt- od strony inżynieryjnej- jest źle zbudowany 
itp. Zatem sytuacja zmuszała do refleksji nad dalszymi losami tej nieruchomości.  
 
Po licznych perypetiach znaleziono rzetelnego dzierżawcę, dbającego o obiekt. Oznajmił, 
że samorząd województwa nie czerpie korzyści finansowych, bowiem czynsz dzierżawny jest 
symboliczny. 
Na podkreślenie zasługuje fakt, iż postawiono wysokie wymagania potencjalnemu 
dzierżawcy w kwestii eksploatacji obiektu. Samorząd województwa ze swej strony dba, by 
odpowiednie służby czuwały nad jakością wody w tym zbiorniku (torfowe podłoże utrudnia 
utrzymanie parametrów biologicznych i biochemicznych).  
Ponadto zakomunikował, że korzyścią płynącą z dzierżawy jest realizacja, założonych po 
odbudowie tego zbiornika, celów.    
 
Radny Wojciech Borzęcki przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował  
o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu (Opinia Nr 405/10 stanowi załącznik nr 45).  
 
W dyskusji głos zabrał: 
 
przewodniczący Sejmiku, który zwrócił się z pytaniem o dotychczasowego dzierżawcę. 
 
W odpowiedzi członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Marek Gos 
poinformował, iż dzierżawcą nieruchomości jest pan Borkowski, który poczynił tam pewne 
inwestycje. Na zapleczu obiektu uruchomiona została mała gastronomia, wypożyczalnia 
sprzętu wodnego. Ponadto korzystającym ze zbiornika zapewniono opiekę ratowników. 
Zatem dotychczasowy dzierżawca, w opinii członka Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego, sprawdził się. Jest organizatorem wielu imprez, w jego gestii znajdują się 
również drobne remonty itd. (spowodowane częstymi aktami wandalizmu). Rzeczą wartą 
podkreślenia jest fakt, iż chodzi o korzyści społeczne, nie zaś finansowe, bowiem 
wspomniany ośrodek jest motorem rozwoju gminy.   
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Przewodniczący Sejmiku- odnosząc się do tematu dyskusji- zauważył, iż rzeczą niezwykle 
trudną jest znalezienie rzetelnego dzierżawcy. W celu potwierdzenia wygłoszonej opinii 
przytoczył przykład zbiornika znajdującego się na terenie miejsca jego zamieszkania. Niestety 
każdy zgłaszający się dotychczas dzierżawca nie wykazał woli kontynuowania umowy dłużej 
niż rok. Ponadto trzeba odnotować, iż ewentualny dzierżawca musi spełniać oczekiwania 
wydzierżawiającego w kwestii należytego utrzymania obiektu.   
 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ponownego  
zawarcia umowy dzierżawy  nieruchomości obrzeży zbiornika „Borków” wraz z obiektami  
infrastruktury na okres 3 lat. Zapytał, kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto 
jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XL/702/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Ad 10,11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie: 
 
-zmiany uchwały Nr XXXIX/663/10 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 29 
czerwca 2010r. w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze 
województwa świętokrzyskiego (załącznik nr 47), 
 
-uchylenia uchwały Nr XXXIX/665/10 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 29 
czerwca 2010r. w sprawie udzielenia dotacji celowej przez Województwo Świętokrzyskie 
Politechnice Świętokrzyskiej w Kielcach (załącznik nr 48).  
 
Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu członkowi Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego Lechowi Janiszewskiemu, który przedstawił ww. projekty, omówił ich 
treść oraz wniósł o przyjęcie przez Sejmik. 
  
Radny Józef Żurek przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  poinformował  
o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów (Opinie Nr 71/10 oraz Nr 72/10 stanowią 
załączniki nr 49 i 50).  
 
Opinia Komisji Budżetu w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIX/665/10 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 29 czerwca 2010r. w sprawie udzielenia dotacji 
celowej przez Województwo Świętokrzyskie Politechnice Świętokrzyskiej w Kielcach 
stanowi załącznik nr 51 do protokołu.  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXXIX/663/10 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 29 czerwca 
2010r. w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze 
województwa świętokrzyskiego.  
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Zapytał, kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 

Uchwała Nr XL/703/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwały Nr 
XXXIX/665/10 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 29 czerwca 2010r. w 
sprawie udzielenia dotacji celowej przez Województwo Świętokrzyskie Politechnice 
Świętokrzyskiej w Kielcach.  
 
Zapytał, kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest  przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 

Uchwała Nr XL/704/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

Ad 12.  

Radni otrzymali projekt uchwały, w wersji elektronicznej, w sprawie przyjęcia raportu   
z realizacji Wojewódzkiego Programu Wyrównywania Szans Osób Niepełnosprawnych  
i Przeciwdziałania ich Wykluczeniu Społecznemu na lata 2006-2013 (załącznik nr 54). 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu członkowi Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego Markowi Gosowi, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść oraz 
wniósł o przyjęcie przez Sejmik.  
 
Radny Wacław Berens zastępca przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 
(Opinia Nr 97/10 stanowi załącznik nr 55).  
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Lech Janiszewski, który poinformował  
o nowym obszarze wykluczenia społecznego tzw. wykluczeniu cyfrowym. Zjawisko to 
niestety pogłębia się wśród osób niepełnosprawnych. Istnieje lista narzędzi pozwalających 
ograniczyć eskalację tego problemu, lecz pewnym niezmiennym parametrem jest konieczność  
powrotu na rynek pracy. 
Tymczasem, w sytuacji wysokiego bezrobocia i dużej konkurencji, spełnienie tego aspektu 
przez osoby niepełnosprawne jest szczególne trudne. W związku z tym zaapelował, by 
zwrócono uwagę, przy planowaniu kolejnych form wsparcia osób niepełnosprawnych, na 
powyższe zjawisko. Należy podejmować działania w celu rozwiązania tego problemu.  
 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Przyjęcie 
raportu  z   realizacji  Wojewódzkiego   Programu Wyrównywania Szans Osób 
Niepełnosprawnych i Przeciwdziałania ich Wykluczeniu Społecznemu na lata 2006-2013.  
Zapytał, kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od  
głosowania? 
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Uchwała Nr XL/705/10 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Ad 13.   

Radni otrzymali Informację z realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Świętokrzyskiego na lata 2007- 2013 w roku 2009 (załącznik nr 57). 

Za zgodą przewodniczącego Sejmiku głos zabrała pani Jadwiga Głowienka dyrektor 
Departamentu Polityki Regionalnej, która przedstawiła i omówiła powyższy dokument. 

W dyskusji głos zabrał: 

przewodniczący Sejmiku, który poinformował, że w rankingu zamieszczonym  
w dzienniku ,,Rzeczpospolita”, w którym sklasyfikowano 100 gmin najlepiej pozyskujących 
środki unijne, ulokowano aż 16 gmin z województwa świętokrzyskiego.  

W związku z tym przewodniczący Sejmiku wyraził swoje zadowolenie, podkreślając 
jednocześnie zasługi samorządu województwa w tej mierze.   

Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej Jadwiga Głowienka podzieliła opinię 
przedmówcy.  

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, iż Sejmik przyjął do wiadomości Informację z realizacji 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007- 2013  
w roku 2009.  

Ad 14. 

W punkcie sprawy różne przewodniczący Sejmiku przypomniał, iż radni zobowiązani są do 
złożenia oświadczeń majątkowych do 13 września br. Ponadto poinformował, iż termin 
kolejnej sesji przewidziano na wrzesień.   

Następnie głos zabrali: 

radny Józef Bąk, który- na podstawie poczynionych obserwacji- oznajmił, że zbiory zboża  
w roku bieżącym będą o 30 % mniejsze, a nie jak podają, niezgodnie z prawdą, media  
o 5-10 %.  

Następnie odnosząc się do spraw związanych z melioracją zauważył, iż dreny, wykonane  
jeszcze w czasach Polski Rzeczpospolitej Ludowej, uległy zamuleniu i zatkaniu. Niestety nie 
dokonuje się usuwania licznych wybić drenarskich, nie przeprowadza się również żadnych 
czynności związanych z udrażnianiem dren.  

Kolejna kwestia, poruszona przez radnego, dotyczy zalegania w polach części, 
zdemontowanych w przeszłości, słupów energetycznych. Powodują one uszkodzenia sprzętu 
rolniczego. Podobnie rzecz się ma ze słupami telefonicznymi i zwisającymi z nich drutami. 
Zdaniem radnego powyższe zagadnienia winny zostać uporządkowane przez Wojewodę 
Świętokrzyskiego.   
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Następnie radny podzielił się refleksją dotyczącą zwiększającej się powierzchni odłogów 
i ugorów. W Niemczech, w przeciwieństwie do Polski, każdy skrawek ziemi jest 
wykorzystany. W zawiązku z tym wskazał na brak zainteresowania ze strony osób 
odpowiedzialnych za wspomnianą materię. Niestety wydaje się, że priorytetem są pobory 
urzędników, zaś kwestie rolnicze są sprawami drugorzędnymi.  

Rosnące koszty upraw, liczne wymogi oraz ograniczenia powodują dość znaczne utrudnienia 
dla rolników. Przyczyną takiego stanu rzeczy, według radnego, jest brak odpowiedzialności 
osób, w gestii których leżą wyżej wymienione zagadnienia.  

Po raz kolejny przypomniał, iż 13 lat temu rolnicy, dotknięci klęską powodzi, otrzymali 
wapno, materiał siewny oraz tzw. kuroniówkę. Niestety w chwili obecnej brak jest podobnej 
pomocy.  

Na zakończenie radny Józef  Bąk zaproponował, by powyższe tematy zostały rozważone 
przez Wicemarszałka Województwa Świętokrzyskiego oraz Wojewodę Świętokrzyskiego. 

Przewodniczący Sejmiku zaapelował, do osób odpowiedzialnych za poruszone kwestie,  
o skuteczną interwencję.  

Ad 15. 

Przewodniczący Sejmiku podziękował wszystkim zebranym za dyscyplinę  
i porządek panujący na sali, a następnie zamknął obrady XL sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. 

  

 

                 Sekretarze obrad 

 
Radny Mieczysław Gębski……………                           Radny Janusz Koza…………...           

 

 

                      
                                                                     
Przewodniczący Sejmiku 

 

    Tadeusz Kowalczyk                  

 

 

 

 

Protokół sporządziły: 

Anna Stopczyńska- Grzela    …………… 

Barbara Chrzęszczyk             …………… 


